

NORDIC BRIDGES from HARBOURFRONT CENTRE

A groundbreaking year of artistic collaboration between Canada and the Nordic region

January 23, 2023 | Toronto, ON | Nordic Bridges, a year-long and national exchange of art, culture and ideas between Nordic and Canadian artists led by Harbourfront Centre and supported by the Nordic Council of Ministers has officially wrapped up after connecting 25 Canadian programming partners to support over 300 artists across 1,300 collective days of programming throughout 2022.

Critically acclaimed work as part of Nordic Bridges included the outdoor light art experience *Nordic Lights* at Harbourfront Centre featuring artistic work from all of the Nordic regions; the national tour of dance work *Story, story, die.* from Norway's winter guests; the only Canadian stop of visual art exhibit Arctic Highways at the Yukon Arts Centre featuring 12 Indigenous artists from across the Arctic, including Sámi of Scandanavia, Iñupiaq/Athabascan of Alaska and Inuvialuk of the Northwest Territories; and the world premiere of *I Forgive You* with music by Sigur Rós from Newfoundland's Artistic Fraud Theatre Company.

The final festival under the Nordic Bridges banner was Festival of Cool at Harbourfront in December 2022. It was a celebration of the initiative and included an immersive, Nordic-inspired sauna experience from Toronto's Art Spin featuring the work of Finnish artist Heidi Lunabba; a Nordic Silent Disco under the stars, with local and Nordic DJs including DJ Jónbjörn (Iceland); Catrine Pedersen (coastal Sámi and Kven) and Stina Fagertun (Norse, Kven and coastal Sámi) sharing Under the Northern Lights: Stories and more from Arctic Norway; the North American premiere of Post Capitalistic Auction by Jingyi Wang (a China-born, Norwegian-based artist); and live music from Nordic bands Tuuletar and VÍÍK.

Immersive stage work *Moby Dick* from Plexus Polaire (France/Norway), Harbourfront Centre and Why Not Theatre (Toronto) was also part of Festival of Cool, and landed on many "Best of 2022" lists.

More than 80 percent of the year's activity was free to the public.

Nordic Bridges was built on programming pillars of Artistic Innovation, Accessibility and Inclusion, Indigenous Perspectives and Resilience and Sustainability to foster cultural exchange, international collaboration and timely conversations. The initiative's multi-disciplinary programming included 23 touring productions, 10 professional workshops, and the world premieres of eight commissioned works, including music from VILDÁ, Halla Steinunn Stefánsdóttir, and Jakob Kullberg, an experimental opera in a partnership between Canadian, American, and Swedish Deaf artists, and collaborative visual arts exhibits across the country. For more information about Nordic Bridges programming, visit NordicBridges.ca or @NordicBridges on social media.

"What made Nordic Bridges so unique is that it was national in scope and scale, in addition to being a year-long undertaking – rather than a shorter festival format. We adopted this approach intentionally to forge meaningful and sustained engagement between Canada and the Nordic region. Now that we can review the year, we can emphatically report that we are achieving our goal. For this multi-national, multi-disciplinary, year-long project (planned during a global pandemic), hundreds of artists from across Canada and across the Nordic region premiered and created new works, toured to new cities, and met new friends and creative partners along the way.

We invite you to follow the artists and creative work fostered by Nordic Bridges. This is only the beginning of many important future collaborations."

– **Marah Braye, CEO, Harbourfront Centre**

Continuing Nordic Bridges-related programming includes:

Animal, Vegetable, Mineral

January 27 – February 25, 2023

Galerie Noel Guyomarc'h, Montréal QC in partnership with Harbourfront Centre nordicbridges.ca/event/animal-vegetable-mineral-mtl/

Touring from Toronto, this contemporary jewellery exhibition curated by Harbourfront's Melanie Egan features Nordic artists Annette Dam (Denmark), Helga Mogensen (Iceland), Helena Johansson Lindell (Sweden), Anna Rikkinen (Finland) and Måret Anne Sara (Sápmi/Norway).

I Forgive You

March 1–11, 2023

National Arts Centre, Azrieli Studio, Ottawa ON
Artistic Fraud of Newfoundland and National Arts Centre
nac-cna.ca/en/event/31897

This stunning theatre production of the path to forgiveness following a homophobic attack features a live choir performing the music of legendary Icelandic band Sigur Rós. *I Forgive You* was developed with the assistance of the National Arts Centre's National Creation Fund, the Canada Council for the Arts, Arts NL, the City of St. John's, Nordic Bridges and Canadian Stage.

Public Sweat

March–April 2023

publicsweat.com

Coming in March of 2023, Public Sweat is the latest project from the team at Toronto's Art Spin, who are forever exploring the boundaries of public art experiences. Public Sweat is an art and sweat bathing event inspired by sauna and bathing practices and their shared values of community, connection and care. It will include Mobile Sweat, an art-filled sauna that toured in 2022 with support from Nordic Bridges. Nordic artists to be featured include Sami Kero (Finland, photography) and Tone Bjordam (Norway, video).

Nordic Talks

A recurring series of Nordic Talks programmed by Harbourfront Centre provided a platform for dialogue between diverse Nordic and Canadian artists, thinkers, youth leaders, innovators and policymakers. Panelists examined various topics focusing on innovation, accessibility, environmental sustainability and Indigenous perspectives. Recordings of the 2022 Nordic Talks can be viewed [here](#). A selection of the Talks can also be found at nordictalks.com, including The Happiness of Work, and Black Rights on the Global Agenda.

The Nordic–Canadian Fellowship in Environmental Journalism

There has never been a more urgent time to document how climate change affects communities, culture and our planet. Recognizing the need to foster and encourage young voices, Nordic Bridges included an in-depth journalism fellowship to promote best practices and fact-based reporting. The fellowship offered the opportunity for emerging journalists (both Nordic and Canadian) to conduct reporting trips and contribute to an exhibition focusing on the climate crisis. As part of Nordic Bridges, the fellowship included mentorships with experienced journalists and bootcamps featuring keynote speakers and panelists from Canada and the Nordic Region. Learn more about the Fellows and Fellowship [here](#).

--

About Nordic Bridges | nordicbridges.ca

A year-long national initiative led by Harbourfront Centre in Toronto and supported by the Nordic Council of Ministers, Nordic Bridges fostered cultural exchange between the Nordic Region and Canada. Working with programming partners across Canada, Nordic Bridges supported the presentation of contemporary art, culture and ideas throughout 2022.

Nordic Bridges Programming Partners

Alianait Arts Festival | Art Spin | Artistic Fraud of Newfoundland | BC Movement Arts Society and The Dance Centre | BreakOut West | Calgary Folk Music Festival | Dancers of Damelahamid/Coastal Dance Festival | DesignTO | FIKA(S) Festival | Harbourfront Centre | Hot Docs | Inside Out Theatre and re:Naissance Opera | Maritime Museum of the Atlantic | Mundial Montréal | Music Publishers Canada | National Arts Centre | Nuit Blanche Toronto | The Power Plant | TOHU / Montréal Complètement Cirque Festival | Toronto International Festival of Authors | Toronto International Film Festival | Vancouver Folk Music Festival | Vancouver Island MusicFest | Yukon Arts Centre

About Harbourfront Centre | harbourfrontcentre.com

Harbourfront Centre is a leading international centre for contemporary arts and culture operating a 10-acre campus on Toronto's central waterfront. Harbourfront Centre provides year-round programming 52 weeks a year, seven days a week, supporting a wide range of artists and communities. We inspire audiences and visitors with a breadth of bold, ambitious and engaging experiences. We champion contemporary Canadian artists throughout their careers, presenting them alongside international artists, and fostering national and international artistic exchange between disciplines and cultures. We are a registered, charitable not-for-profit cultural organization.

About the Nordic Council of Ministers | norden.org

The Nordic Council of Ministers is the official body for inter-governmental co-operation in the Nordic Region, including Denmark, Finland, Iceland, Norway, Sweden, the Faroe Islands, Greenland and Åland. Their vision is to make the Nordic area the most sustainable and integrated region in the world by 2030. Joint Nordic Cultural Initiatives outside the Nordic region are initiated by the Nordic Council of Ministers for Culture and intended to strengthen the interaction between the Nordic cultural sectors and the rest of the world, while also raising the profile of the Nordic culture sectors abroad and generating added value for the participants and artists.

Harbourfront Centre
235 Queens Quay West
Toronto, ON M5J 2G8
harbourfrontcentre.com



Nordic Bridges Supporters

Nordic Bridges was presented in partnership with The Nordic Council of Ministers.

Government Partners: Nordic Embassies in Ottawa, Canada Council for the Arts, Ontario Cultural Attractions Fund

Program Partners: The Nordic Culture Fund, Danish Arts Foundation, TAIKE: Arts Promotion Centre Finland

Official Transportation Partner: Icelandair

Official Customs and Logistics Partner: Fisker Customs and Logistics

Official Contest Partner: Inspired by Iceland

Harbourfront Centre Programming Partners: Government of Canada, Government of Ontario, Canada Council for the Arts, Ontario Arts Council, City of Toronto

Images, video clips, and more information: nordicbridges.ca/media

Katie Saunoris (she/her) National Communications Manager, Nordic Bridges

KSPR – katiesaunoris@gmail.com

NORDIC BRIDGES de HARBOURFRONT CENTRE

Une année de coopération artistique extraordinaire entre le Canada et la région nordique

23 janvier 2023 | Toronto, ON | Nordic Bridges, une année entière d'échanges culturels, artistiques et intellectuels au niveau national entre les artistes nordiques et canadiens, s'est officiellement clôturée. Pilotée par Harbourfront Centre et avec le soutien du Conseil Nordique des Ministres, cette initiative a connecté 25 partenaires de programmation canadiens et soutenu plus de 300 artistes, représentant un total cumulé de 1 300 journées de programmation tout au long de 2022.

De nombreuses œuvres acclamées par la critique ont été présentées : *Nordic Lights*, une série d'installations de lumière venues de toute la région nordique; la tournée nationale de *story, story, die* par la compagnie norvégienne de dance winter guests; la seule étape canadienne de l'exposition d'art visuels *Arctic Highways* au Centre des Arts du Yukon mettant en vedette 12 artistes autochtones de tout l'Arctique, dont les Samis de Scandinavie, les Iñupiaq/Athabascan de l'Alaska et les Inuvialuk des Territoires du Nord-Ouest; et la première mondiale de *I Forgive You* avec la musique de Sigur Rós de l'Artistic Fraud Theatre Company de Terre-Neuve.

Le dernier festival sous la bannière Nordic Bridges fut *Festival of Cool* au Harbourfront Centre en décembre 2022. Cette célébration de clôture a réuni une expérience de sauna immersive d'inspiration nordique présentée par Art Spin Toronto et mis en avant le travail de l'artiste finlandaise Heidi Lunabba; une *Silent Disco* nordique sous les étoiles, avec des DJ locaux et nordiques dont DJ Jónbjörn (Islande); le programme *Sous les aurores boréales : Histoires et plus encore de la Norvège arctique* par les conteuses Catrine Pedersen (Sami côtier et Kvène) et Stina Fagertun (Norrois, Kvène et Sámi côtier); la première nord-américaine de *Post Capitalistic Auction* de Jingyi Wang (artiste née en Chine et résidant en Norvège); et des concerts de Tuuletar et VÍÍK.

De même, le spectacle *Moby Dick* de Plexus Polaire (France/Norvège), présenté par Harbourfront Centre et Why Not Theatre (Toronto), faisait partie du *Festival of Cool* et a reçu de nombreuses mentions « Best of 2022 ».

Plus de 80% des programmes de Nordic Bridges étaient gratuits pour le public.

Nordic Bridges a été construit sur quatre piliers de programmation comprenant l'innovation artistique, l'accessibilité et l'inclusion, les perspectives autochtones et la résilience et la durabilité, dans le but de favoriser les échanges culturels et la collaboration internationale. La programmation multidisciplinaire de Nordic Bridges compte à son actif 23 productions en tournée, 10 ateliers professionnels et les premières mondiales de huit commandes artistiques. Cela comprend des compositions musicales de VILDÁ; Halla Steinunn Stefánsdóttir et Jakob Kullberg, un opéra expérimental dans le cadre d'un partenariat entre artistes sourds canadiens, américains et suédois; et de nombreuses collaborations dans le domaine des arts visuels. Pour plus d'informations sur la programmation de Nordic Bridges, visitez NordicBridges.ca ou @NordicBridges sur les réseaux sociaux.

« Ce qui a rendu Nordic Bridges si unique, c'est que cette initiative avait une portée et une échelle nationales, en plus de se dérouler sur une année entière – au lieu de rester sur un format de festival plus court. Nous avons délibérément adopté cette approche pour établir un engagement significatif et continu entre le Canada et la région nordique. Maintenant que nous faisons le bilan de l'année écoulée, nous pouvons déclarer avec force que nous atteignons notre objectif. Pour ce projet multinational, multidisciplinaire et d'une durée d'un an (plannifié pendant une pandémie mondiale), des centaines d'artistes de partout au Canada et de toute la région nordique ont créé de

nouvelles œuvres (certaines étant des premières), sont partis en tournée dans de nouvelles villes et ont rencontré de nouveaux amis et collaborateurs en cours de route. Nous vous invitons à suivre ces artistes et leur travail résultant de Nordic Bridges. Ce n'est que le début de nombreuses collaborations futures importantes. »

– Marah Braye, PDG, Harbourfront Centre

La programmation Nordic Bridges s'étend sur 2023 et comprend :

Animal, Vegetable, Mineral

Du 27 janvier au 25 février 2023

Galerie Noel Guyomarc'h, Montréal (Québec), en partenariat avec Harbourfront Centre

nordicbridges.ca/event/animal-vegetable-mineral-mtl/

En provenance de Toronto, cette exposition de bijoux contemporains organisée par Melanie Egan de Harbourfront présente les artistes nordiques Annette Dam (Danemark), Helga Mogensen (Islande), Helena Johansson Lindell (Suède), Anna Rikkinen (Finlande) et Máret Ánne Sara (Sápmi/Norvège).

I Forgive You

Du 1^{er} au 11 mars 2023

Centre national des Arts, Azrieli Studio, Ottawa (Ontario)

Artistic Fraud of Newfoundland et le Centre national des Arts

nac-cna.ca/en/event/31897

Cette superbe production théâtrale, racontant la voie du pardon à la suite d'une attaque homophobe, met en scène une chorale interprétant la musique du légendaire groupe islandais Sigur Rós. *I Forgive You* a été développé avec l'aide du Fonds national de création du Centre national des Arts, du Conseil des arts du Canada, d'Arts NL, de la ville de St. John's, de Nordic Bridges et de Canadian Stage.

Public Sweat

Mars & Avril 2023

publicsweat.com

À venir en mars 2023, *Public Sweat* est le dernier projet d'Art Spin Toronto, qui explore sans cesse les limites de l'art public. *Public Sweat* est un événement d'art inspiré par les pratiques de sauna et de bain, explorant les valeurs communes de ces pratiques qui ont au cœur d'elles la communauté, les connexions et les soins/bien-être. *Public Sweat* comprend *Mobile Sweat*, un sauna rempli d'art qui a tourné en 2022 avec le soutien de Nordic Bridges. Parmi les artistes nordiques à l'affiche de ce project unique figurent Sami Kero (Finlande, photographie) et Tone Bjordam (Norvège, vidéo).

Nordic Talks

Nordic Talks, une série de débats programmée par le Harbourfront Centre, a fourni une plate-forme de dialogue et d'échanges entre artistes, penseurs, jeunes leaders, innovateurs et décideurs nordiques et canadiens. Les panélistes ont examiné divers sujets allant de l'innovation à l'accessibilité, la durabilité environnementale et les perspectives autochtones. Les enregistrements des Nordic Talks 2022 sont accessibles ici. Une sélection est également disponible sur nordictalks.com, où vous pouvez retrouver certains sujets abordés tels que le bonheur au travail et le droit des Noirs dans l'agenda mondial.

La bourse nordique-canadienne en journalisme environnemental

Il n'a jamais été aussi urgent de documenter l'impact du changement climatique sur nos communautés, notre culture et notre planète. Reconnaissant la nécessité de favoriser et d'encourager les jeunes voix à s'exprimer,

Nordic Bridges a créé une bourse en journalisme afin de promouvoir les meilleures pratiques du métier et le reportage basé sur les faits.

Cette bourse a offert la possibilité à des journalistes émergents (canadiens et nordiques) d'effectuer des reportages de terrain et de contribuer à une exposition axée sur la crise climatique actuelle. Dans le cadre de Nordic Bridges, la bourse a également inclus des sessions de mentorat avec des journalistes expérimentés et des stages intensifs mettant en vedette des conférenciers et des panélistes du Canada et de la région nordique.

Plus d'informations sur la bourse et les participants [ici](#).

--
À propos de Nordic Bridges | nordicbridges.ca

Pilotée par Harbourfront Centre à Toronto, Nordic Bridges fut une initiative d'un an qui a favorisé les échanges culturels entre la région nordique et le Canada, et qui a été soutenue par le Conseil Nordique des Ministres. En collaboration avec des partenaires à travers le Canada, Nordic Bridges a promu l'art contemporain, la culture et les échanges intellectuels tout au long de 2022.

Partenaires de Programmation participant à Nordic Bridges

Festival des Arts Alianait | Art Spin | Artistic Fraud of Newfoundland | BC Movement Arts Society and The Dance Centre | BreakOut West | Calgary Folk Festival | Dancers of Damelahamid/Coastal Dance Festival | DesignTO | FIKA(S) Festival Nordique | Harbourfront Centre | Hot Docs | Inside Out Theatre et re:Naissance Opera | Maritime Museum of the Atlantic | Mundial Montréal | Éditeurs de Musique au Canada | Centre national des Arts | Nuit Blanche Toronto | The Power Plant | TOHU / Montréal Complètement Cirque Festival | Festival International des Auteurs de Toronto | Festival International du Film de Toronto | Vancouver Island MusicFest | Centre des Arts du Yukon

À propos de Harbourfront Centre | harbourfrontcentre.com

Harbourfront Centre est un centre international de premier plan pour l'art contemporain, la culture et les idées. Il s'agit d'une organisation culturelle à but non lucratif, enregistrée et caritative, qui opère sur un campus de 10 acres sur les bords du lac Ontario à Toronto. Harbourfront Centre offre une programmation annuelle, de janvier à décembre et sept jours par semaine, soutenant un large éventail d'artistes et de communautés. Nous inspirons le public et les visiteurs avec une gamme d'expériences audacieuses, ambitieuses et engageantes, et défendons les artistes canadiens contemporains tout au long de leur carrière, en les présentant aux côtés d'artistes internationaux et en favorisant les échanges artistiques nationaux et internationaux entre les disciplines et les cultures.

À propos du Conseil Nordique des Ministres | norden.org

Le Conseil Nordique des Ministres est l'organe officiel de coopération intergouvernementale dans la région nordique, qui comprend le Danemark, la Finlande, l'Islande, la Norvège, la Suède, les îles Féroé, le Groenland et Åland. Son objectif est de faire de la région nordique la région la plus durable et la plus intégrée du monde d'ici 2030.

Les initiatives culturelles nordiques conjointes en dehors de la région nordique sont initiées par le Conseil Nordique des Ministres de la Culture et visent à renforcer l'interaction entre les secteurs culturels nordiques et le reste du monde, tout en renforçant la visibilité des secteurs culturels nordiques à l'étranger et en générant une valeur ajoutée pour les participants et les artistes.

Commanditaires de Nordic Bridges

Nordic Bridges a été présenté en partenariat avec le Conseil Nordique des Ministres.

Harbourfront Centre
235 Queens Quay West
Toronto, ON M5J 2G8
harbourfrontcentre.com



**NORDIC
BRIDGES
2022**

Partenaires gouvernementaux : Ambassades nordiques à Ottawa, Conseil des arts du Canada, Fonds pour les manifestations culturelles de l'Ontario (FMCO)

Partenaires du programme : The Nordic Culture Fund, Danish Arts Foundation, TAIKE : Arts Promotion Centre Finland

Partenaire de transport officiel : Icelandair

Partenaire officiel Douanes et Logistique : Fisker Customs and Logistics

Partenaire officiel du concours : Inspired by Iceland

Partenaires de programmation du Harbourfront Centre : Gouvernement du Canada, Gouvernement de l'Ontario, Conseil des arts du Canada, Conseil des arts de l'Ontario, Ville de Toronto

Images, clips vidéo et plus d'informations : nordicbridges.ca/media

Katie Saunoris (elle/elle) Responsable nationale des communications, Nordic Bridges
KSPR – katiesaunoris@gmail.com